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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA:  Najpomembnejši dogodek današnjega dne je bilo 
srečanje predsednikov vlad 16 Srednje in Vzhodno-evropskih držav in predsednika kitajske 
vlade. Šlo je za poglobljeno razpravo o možnostih nadaljnjega gospodarskega sodelovanja, ki je 
bila dodatno okrepljena z 12 predlogi s kitajske strani, kar je prijetno presenečenje, glede na 
siceršnja podobna srečanja, kjer gre bolj za postavljanje okvirjev in ustvarjanje formalnih 
možnosti. Tukaj je šlo za dodano vrednost, v tem smislu, da je kitajska ponudila nekatere zelo 
konkretne ukrepe za izboljšanje sodelovanja in blagovne menjave, med drugim tudi posebno 
kreditno linijo v višini 10 milijard evrov za investicije v državah Srednje in Vzhodne Evrope in 
posebni investicijski fond v višini 500 milijonov evrov, ki bo na voljo samo gospodarstvu iz teh 
držav. Kitajska je predlagala tudi sodelovanje na kulturnem področju z možnostjo štipendiranja 
nekaj tisoč mladih iz držav Srednje in Vzhodne Evrope s polnim financiranjem in vrsto drugih 
predlogov, ki so bili predstavljeni tudi na gospodarskem forumu.  
 
Šlo je za prvo takšno srečanje v tem obsegu in na tej ravni, čeprav so bili poskusi že prej v 
zgodovini. Tokrat je bilo srečanje uspešno in je imelo dodano vrednost. Poleg tega pa je v 
deklaraciji, ki je bila sprejeta, izražena težnja po tem, da se na sodelovanje nek način 
formalizira, kar pomeni, da se bodo vsi ti mehanizmi, ki jih je ponudila Kitajska, v prihodnjih letih 
še nadgrajevali, vključno s finančnimi. 
 
Imel sem tudi bilateralno srečanje s predsednikom kitajske vlade gospodom Wen Jiabaom. To 
je bilo najino tretje srečanje v zadnjih letih. Slovenija in Kitajska sta v predprejšnjem, pa tudi v 
prejšnjem mandatu, začeli sodelovanje na številnih področjih. Namen današnjega sestanka je 
bila predvsem revizija teh projektov, ki so začeti, memorandumov, ki so bili podpisani, korakov, 
ki jih je treba narediti v prihodnje. Veliko teh korakov bomo naredili letos, tudi zato, ker je eno 
leto - zaradi znanih razmer v Sloveniji - vse stalo. Kitajska je posebej zainteresirana za 
sodelovanje pri povečanju logističnih možnosti v Sloveniji, pri izgradnji oziroma modernizaciji 
infrastrukture, kar je eden ključnih izzivov, ko gre za vlaganje v prihodnost v Sloveniji.  
 
Na bilateralnem srečanju s predsednikom poljske vlade smo se pogovarjali predvsem o proti-
kriznih ukrepih, ki jih izvajamo tako v Sloveniji kot na Poljskem. Poljska je edina celinska 
država, članica Evropske unije, ki kljub gospodarski in finančni krizi v Evropi, ni imela recesije. 
Njihove ukrepe v zadnjih treh letih smo sicer že prej preučili, vendar smo tokrat nekatere 
osvežili z informacijami iz prve roke. Predvsem smo se pogovarjali tudi o organizaciji večjega 
obiska poljske vladne delegacije skupaj z gospodarsko delegacijo v Sloveniji v začetku jeseni v 
sklopu Blejskega strateškega foruma, kjer bomo te izkušnje še naprej nadgradili s svežimi 
izkušnjami iz teh ukrepov, ki jih zdaj izvaja Slovenija in tudi Poljska, kjer tudi poteka razprava v 
parlamentu o nekaterih reformah. Predvsem pa bo šlo za srečanje gospodarstvenikov, kajti 
Poljska je eden od najpomembnejših partnerjev v Evropi za Slovenijo in varšavska borza je 
zanimivo stičišče za slovenski finančni kapital.  



 

 
Pravkar sva končala neformalno bilateralno srečanje tudi s predsednikom hrvaške vlade. Gre za 
prvo takšno srečanje po oblikovanju novih vlad v Sloveniji in na Hrvaškem. Zelo na kratko smo 
preleteli področja sodelovanja in se dogovorili za srečanje, ki bo v kratkem, verjetno že 
naslednji mesec, v Ljubljani, kjer bomo šli poglobljeno tudi čez odprta vprašanja, ki še obstajajo. 
Predvsem pa smo na naši strani izrazili zadovoljstvo, da je Hrvaška zaključila pogajanja za 
vstop v Evropsko unijo in da v kratkem pričakuje polnopravno članstvo. Skupaj smo ugotovili, da 
to odpira nove dodatne možnosti gospodarskega in siceršnjega sodelovanja. Predvsem 
gospodarsko sodelovanje se je krepilo tudi v zadnjem času, in to kljub krizi in kljub restrikcijam v 
obeh državah.  
 


